
Zápis z 209. zasedání Rady ARAS 
Termín a místo konání: 20. 11. 2024, 17:00, Standard cafe  

 
přítomní: Marta Nováková, Alena Derzsiová, Radim Špaček, Anna Bobreková, Vojtěch Filčev, Tomáš 
Janáček a Dan Wlodarczyk 

omluveni: Andrea Culková, Roman Kopřivík 

hosté: Martin Mahdal, Pavel Marik, Theodora Remundová, Nataša Slavíková  
 

1. Schválení programu schůze. 
2. Návrhy a debata o kandidátech do Rad, Odborných skupin a Představenstva nového Státního 

fondu audiovize (SFA) – Marta Nováková představila, jak bude nový systém fungovat, s důrazem 
na rozdíly oproti tomu stávajícímu. Radní probírali jednotlivé kandidáty, o kterých budou následně 
hlasovat a ověřovat jejich zájem o post radního.  

3. Shrnutí panelové diskuze na MFDF Jihlava 1.11. – zúčastnili se zástupci ARAS (Alena Derzsiová a 
Tomáš Kratochvíl), AČK i AFS a pojmenovali tristní situaci dokumentaristů v ČR. O nejpalčivějších 
problémech následně v rozhovoru se zástupci tvůrců i producentů debatoval GŘ ČT Jan Souček. 
Nastínil dokumentární koncepci, kterou se ČT nyní bude řídit a jež by v lednu měli zveřejnit. 

4. Zpráva z posledního vyjednávání v ČT – na schůzce 19.11. bylo dosaženo navýšení honorářů pro 
rok 2025, nejvýrazněji v dokumentární tvorbě. Společný postup s profesními asociacemi AČK a 
AFS se velmi osvědčil a budeme v něm pokračovat i v příštím roce. Veškeré podrobnosti o 
navýšení honorářů budou členům prezentovány v nejbližší době.   

5. Konference tří asociací 9.11.: zhodnocení akce a navazující aktivity – akce měla velký úspěch, 16 
řečníků si přišlo poslechnout cca 130 diváků. Na Youtube kanálu ARAS je k dispozici záznam 
kompletního programu https://www.youtube.com/@ARAS_cz. Sestavujeme nyní pracovní 
skupiny, které sepíší požadavky nutné pro napravení pracovních podmínek v české audiovizi. 
Následně tyto budeme konzultovat a slaďovat s AČK a AFS.  

6. Shrnutí schůzky v ČRo 12.11. – Marta Nováková a Zuzana Martincová se účastnily jednání s 
programovým ředitelem Ondřejem Nováčkem a vedoucí tvůrčí skupiny Zuzanou Sikačovou. Shodli 
jsme se na dodržování pravidla poskytnutí smlouvy před zhotovením díla. ARAS bude opět 
fungovat jako prostředník při řešení sporů – v případě jakýchkoliv komplikací s ČRo se na nás 
prosím obraťte. Také se domlouváme na semináři pro naše členy, kde by ČRo specifikoval svou 
poptávku a dramaturgický plán na příští období.  

7. Shrnutí aktivit od posledního zasedání Rady 30.10. a evaluace proběhlých akcí:  
Na FAMO Písek (5.11.) a UTB Zlín (19.11.) se za velkého zájmu studentů uskutečnila přednáška 
Jana Bušty, Jiřího Kunsta a Libora Alexy Umění traileru.   
12.11. se Marta Nováková a Zuzana Martincová setkaly s Klárou Jůzovou z podcastu Pitch a 
diskutovaly o možné spolupráci na některém z budoucích dílů.  
14.11. se Marta Nováková zúčastnila setkání pracovní skupiny na Ministerstvu kultury, kde se 
projednával připravovaný Statut nového SFA.  

8. Plány akcí na zimu: ŠKOLY: 12.12. proběhne workshop Jany Neustupové: Duševní zdraví & 
wellbeeing a koordinace intimních scén v AV (UTB Zlín). 17.12. pak seminář Jany Neustupové: 
Koordinace intimních scén v AV na katedře režie FAMU. OSTATNÍ: Novoroční večírek ARAS se 
uskuteční v Edison Filmhub v úterý 14.1.2025 – pozvánky všem členům rozešleme v prosinci. Na 
leden také plánujeme další setkání z pásma ARAS@TV s ČT.  

9. Radní hlasovali v listopadu per rollam o přijetí nového člena Jana Musila (garanti za ARAS: Marta 
Nováková, Jiří Matoušek a Hana Wlodarczyková): 8 radních hlasovalo PRO, pan Musil byl přijat za 
člena ARAS. 

https://www.youtube.com/@ARAS_cz


10. Radní hlasovali v listopadu per rollam o přijetí nové členky Theodory Remundové (garanti za 
ARAS: Marta Nováková, Margareta Hrůza a Jaroslav Kratochvíl): 8 radních hlasovalo PRO, paní 
Remundová byla přijata za členku ARAS. 

11. Radní hlasovali v listopadu per rollam o přijetí nové členky Allegry Stodolsky do sekce čekatel 
(garanti za ARAS: Martin Řezníček, Matouš Bičák, Sarah Lomenová): 8 radních hlasovalo PRO, paní 
Stodolsky byla přijata za členku ARAS (sekce čekatel). 

12. Radní hlasovali v listopadu per rollam o přijetí nové členky Lenky Karaka (garanti za ARAS: Šimon 
Holý, Tomáš Kratochvíl, Jaroslav Kratochvíl): 8 radních hlasovalo PRO, paní Karaka byla přijata za 
členku ARAS. 

13. Radní hlasovali v listopadu per rollam o přijetí nového člena Denise Šafaříka garanti za ARAS: 
Radim Špaček, David Ondříček, Tereza Vejvodová): 7 radních hlasovalo PRO, pan Šafařík byl přijat 
za člena ARAS. 

14. Radní hlasovali v listopadu per rollam o přijetí nového člena Braňo Holička garanti za ARAS: Dan 
Wlodarczyk, Petr Nikolaev, Krištof Hanzlík): 8 radních hlasovalo PRO, pan Holiček byl přijat za 
člena ARAS. 

 

 

15. RŮZNÉ:  

● Asociace 31.10. zažádala o dvě dotace od MK ČR z programu OMA na své agendy v roce 

2025: Večer ARAS, pásma projekcí a vzdělávací akce. Výsledky budou známy na jaře 2025. 

 
 
Příští Rada ARAS se uskuteční v pondělí 16.12. od 17:00 

 
zápis pořídila Zuzana Martincová  

 
 


